


EVENIMENT marți, 10 septembrie 2

Un număr de patru firme 
vor contractul de 
modernizare a drumurilor 
din comuna Cotnari, 
județul Iași. Companiile au 
depus ofertele financiare 
în cadrul procedurii de 
licitație, de pe SEAP 

 
Primăria din localitate a publicat, 

în luna august 2024, procedura de li-
citație, privind contractarea servicii-
lor de modernizare a drumurilor 
comunale și sătești, în comuna Cot-
nari, județul Iași. Firmele interesate 
au avut posibilitatea să depună ofer-
tele financiare până pe 29 august 
2024, ora 15:00. 

Mai multe firme vor să 
modernizeze drumurile din 
comuna ieșeană Cotnari. 
Proiectul este finanțat prin 
programul „Anghel Saligny” 
Au fost depuse patru oferte fi-

nanciare, în cadrul procedurii de li-
citație, publicată de primăria din 
localitate, privind modernizarea dru-
murilor din comuna Cotnari, județul 

Iași. O ofertă a fost depusă de firma 
Construct & Drum SRL, administrată 
de Dan Cojocea, cea de-a doua 
ofertă a fost depusă de SC Enviro 
Construct SRL, controlată de Dan 
Chihaia, a treia ofertă financiară a 
fost depusă de Danlin XXL SRL 
(compania este condusă de Dan 
Amurăriței), iar cea de-a patra ofertă 
a fost depusă de SC Simmar Trans 
SRL – lider, administrată de Vasile 
Pușcașu, alături de SC Concert Drum 
SRL, controlată de Paul George 
Dranceanu.  

Potrivit informațiilor publicate 
pe SEAP, procedura de licitație se 
află în stadiul de evaluare calificare 
tehnică, până la data de 27.12.2024, 
ora 18:00. Este important de știut că 
valoarea contractului, privind mo-
dernizarea drumurilor din comuna 
Cotnari, are o valoare de 9.706.197,16 
lei, fără TVA, adică 11.550.374,62 lei, 
cu TVA inclus.  

„Valoarea estimată este de 
9.706.197,16 lei, fără TVA, și este 
compusă din: Construcții și instalații 
9.657.907,62 lei. Lucrări de con-
strucții și instalații aferente organi-
zării de șantier: 48.289,54 lei. În 

vederea păstrării echilibrului finan-
ciar al bugetului proiectului, ofertan-
ții se vor încadra în valoarea 
categoriilor de lucrări pentru care 
există standard de cost, respectiv 
7.856.807,23 lei, fără TVA. Categoriile 
de lucrări care fac parte din Stan-
dardul de cost sunt: Terasamente – 
955.555,85 lei, fără TVA; Strat de 
fundație – 2.943.533,50 lei, fără TVA. 
Îmbrăcăminte rutieră – 3.194.088,47 
lei, fără TVA. Șanțuri/Rigole – 
908.719,00 lei, fără TVA. Încadrarea 
se va face în valoarea totală, de pe 
linia din deviz 4.1.1, pentru care 
există standard de cost – 
7.856.807,23 lei, fără TVA”, se arată 
în documentele publicate pe SEAP.  

Proiectul este susținut prin 
Fonduri Regionale,  
de la Bugetul de stat 
Proiectul de modernizare a dru-

murilor sătești, din comuna Cotnari, 
este asigurat prin fonduri de la bu-
getul de stat, în cadrul programului 
„Anghel Saligny”.  

„Proiectul se va derula prin Fon-
duri de la Bugetul de stat, prin 
MDLPA, în cadrul PNI «Anghel Sa-

ligny». Prin acest obiectiv de inves-
tiții, la semnarea contractelor de fi-
nanțare, s-a solicitat încadrarea 
obligatorie în Standardul de cost, 
pentru obiectivele de investiții pre-
văzute în programul «Anghel Sa-
ligny», conform ordin nr. 1.321/2021, 
pentru aprobarea standardelor de 
cost aferente obiectivelor de inves-
tiții, prevăzute la art. 4 alin. 1, din or-
donanța de urgență a Guvernului, nr. 
95/2021, pentru aprobarea Progra-
mului Național de Investiții «Anghel 
Saligny». Proiectul face parte din 
Programul de Dezvoltare și Moderni-
zare a comunei Cotnari, cu scopul de 
a pune în valoare potențialul mate-
rial și uman în folosirea resurselor 
existente, în sensul asigurării unui 
mediu sănătos și coerent, sub raport 
funcțional, economico-social și cul-
tural”, se mai arată în Caietul de sar-
cini, publicat pe SEAP.  

Patru firme se luptă pentru con-
tratul de modernizare a drumurilor 
sătești, din comuna Cotnari, județul 
Iași. Acestea au depus ofertele fi-
nanciare pentru proiectul care are o 
valoare de peste 11.500.000 de lei.  

Alexandra MAISNER

Mai multe firme vor să modernizeze 
drumurile din comuna Cotnari! Contractul 
are o valoare de peste 11.500.000 de lei
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Elevii din Iași vor beneficia, în 
continuare, la începutul anului școlar, 
de abonamente gratuite, 
la CTP. Bazele de date vor fi 
actualizate de către școli abia  
peste câteva săptămâni 

 
Chiar dacă nu le-a fost încă avizat carnetul de 

elev, pentru noul an școlar, elevii pot sta liniștiți. 
Aceștia pot beneficia de abonamentul gratuit 
pentru transportul public, în aplicația 24 Pay. 
Aceștia trebuie să urmeze aceeași pași, ca în fie-
care lună. În această toamnă, compania va începe 
și distribuirea cardurilor electronice pentru elevi. 

Elevii din Iași își pot lua  
abonamente gratuite, în continuare 
Conducerea companiei a transmis că elevii 

vor beneficia de abonament, pe baza confirmări-
lor făcute la finalul anului școlar trecut. Astfel, co-
piii pot circula, fără probleme, în mijloacele de 
transport în comun, gratuit. În trecut, au mai fost 
totuși probleme tehnice cu aplicația, însă contro-
lorii nu au aplicat sancțiuni. „Elevii pot să-și achi-
ziționeze, în continuare, abonamente gratuite, 

dacă au codul confirmat în aplicație, până se va 
face actualizarea bazei de date de către școală. 
De obicei, ei mai au codul confirmat pentru încă 
două săptămâni de la începerea anului școlar. 
Dacă vor apărea probleme, se pot discuta punc-
tual și le vom rezolva”, a transmis Cristian Stoica, 
directorul general CTP Iași.   

Procedura de achiziționare a abonamentelor 
a rămas  neschimbată și în acest an. „Abonamen-
tele sunt eliberate, în format fizic, la punctele de 
vânzare ale CTP, cât și în format electronic, în 
aplicația 24 Pay. Abonamentele se eliberează la 
punctele CTP, în baza: 1. Declarației de consim-
țământ, cu privire la prelucrarea datelor cu carac-
ter personal completată; 2. Carnetului de elev, 
vizat pentru anul școlar în curs, care va avea în-
scris, pe prima filă, codul numeric personal al ele-
vului sau a adeverinței emise de unitatea de 
învățământ, pentru anul școlar în curs, în original, 
sau a cardului național de elev; 3. Cărții de identi-
tate, în original, pentru elevii de peste 14 ani sau 
a certificatului de naștere în copie, pe suport de 
hârtie, pentru elevii sub 14 ani”, au precizat repre-
zentanții CTP Iași. 

Și elevii din zona metropolitană 
beneficiază de gratuitate 
Un număr mare de elevi, din orașul Iași, vin din 

zona metropolitană. De asemenea, și aceștia fo-
losesc transportul în comun, din oraș, prin auto-
buzele din zona metropolitană. Gratuitatea se 
aplică și la aceste zone. Primăriile din localitățile 
respective se vor ocupa de decontarea transpor-
tului către companie. 

„Menționăm că elevii care locuiesc în zona 
metropolitană și studiază la o unitate de învă-
țământ, din municipiul Iași, beneficiază, de ase-
menea, de abonament gratuit atât în municipiu, 
cât și în zona metropolitană și trebuie să prezinte 
documentele deja menționate. Abonamentul va fi 
eliberat la punctele de vânzare CTP doar dacă ele-
vul are domiciliul pe raza uneia din UAT-urile unde 
CTP operează (Aroneanu, Bârnova, Ciurea, Hol-
boca, Miroslava, Popricani, Rediu, Tomești, Țu-
țora) – adresa trecută în carnetul de elev sau 
buletinul pentru elevii de peste 14 ani”, au mai 
transmis reprezentanții CTP Iași. 

Abonamentele gratuite de la CTP pot fi achi-
ziționate, în continuare, de către elevii din Iași. 

Petronel ȘTEFAN

Elevii din municipiul Iași își pot lua, în 
continuare, abonamente gratuite de la CTP, la 
începutul anului școlar. Școlile vor actualiza 
bazele de date în următoarele săptămâni
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Începând de luna viitoare, biletele și 
abonamentele de călătorie, de la CTP 
Iași, se scumpesc. Primăria Iași a 
pregătit deja un proiect de hotărâre 
pentru această modificare și va fi 
votat de către consilierii locali,  
la următoarea ședință 

 
La nici măcar un an de la ultima scumpire a 

biletelor, Primăria Iași a lansat un nou proiect de 
hotărâre pentru majorarea tarifelor de la CTP Iași. 
Proiectul trebuie să fie, mai întâi, votat de către 
consilierii locali, la următoarea ședință a Consi-
liului Local Iași. Data următoarei ședințe încă nu 
a fost comunicată, însă creșterea prețurilor ar 
urma să fie din luna noiembrie. 

Biletele și abonamentele  
de la CTP Iași se scumpesc  
În 2023, pe 1 decembrie, a fost ultima dată 

când prețul unui bilet de călătorie a crescut cu 50 
de bani. Acum, Primăria Iași și CTP vor să majo-
reze, din nou, tarifele, cu încă 50 de bani, astfel, 
pentru o călătorie de 120 de minute, oamenii să 
plătească 4 lei. De asemenea, și tarifele pentru 

abonamente vor crește. Conducerea companiei a 
plănuit această schimbare, de mai multe luni, iar 
cel mai probabil, va intra în vigoare, începând cu 
1 noiembrie 2024. Totuși, călătorii sunt nemulțu-
miți că vor trebui să circule în aceleași condiții, 
dar la un preț mai mare. Majoritatea tramvaielor 
care circulă în municipiul Iași au peste 60 de ani 
vechime. De asemenea, multe dintre vagoane 
sunt defecte în depou, astfel, la stradă, este un 
număr insuficient de vehicule pentru a face față 
fluxului de călători. 

„Tarife propuse (lei) în municipiul Iași: Bilet 1 
călătorie, valabil 120 de minute de la validare – 
4.00 lei; Bilet 2 călătorii, 1 călătorie valabilă 120 de 
minute de la validare – 8.00 lei; Abonament unic 
30 zile – 130.00 lei; Abonament unic 7 zile – 35.00 
lei; Abonament unic 1 zi – 13.00 lei; Abonament la 
purtător – 30 zile 300.00 lei; Abonament unic 6 
luni – 650.00 lei; Abonament unic 12 luni – 1.300.00 
lei”, este precizat în proiectul de hotărâre. 

Veniturile companiei nu  
au acoperit costurile de exploatare 
Conform datelor de la CTP, compania nu a reu-

șit să-și acopere cheltuielile de exploatare cu ve-

niturile încasate. Astfel, fiind nevoie de fonduri de 
la bugetul local. 

„Deși pe raza teritorială a municipiului Iași, 
operatorul CTP are drept exclusiv de a efectua 
serviciul de transport public local, pe toate tra-
seele stabilite de Consiliul Local al municipiului 
Iași, cât și pe liniile de ieșire către localitățile în-
vecinate, obligațiile de serviciu public, stabilite 
prin programul de transport pentru a asigura 
transportul de călători, nu țin seama doar de in-
teresele comerciale pe care operatorul CTP nu le-
ar asuma sau nu le-ar asuma în aceeași măsură, 
sau în aceleași condiții fără a fi retribuit. Conform 
memoriului tehnico-economic înaintat de CTP 
prin adresa înregistrată la municipiul Iași, sub nu-
mărul 109.619, din 26.08.2024, se constată că ve-
niturile înregistrate de operator nu au acoperit 
costurile de exploatare. Prin urmare, operatorul 
CTP și-a recuperat costurile, prin compensațiile 
acordate din bugetul local al municipiului Iași. Si-
tuația operatorului CTP nu este singulară și este 
regăsită și în celelalte municipii din țară”, mai este 
specificat în proiectul de hotărâre. 

Biletele și abonamentele de la CTP Iași se 
scumpesc, din nou, de la 1 noiembrie 2024. 

Petronel ȘTEFAN

Biletele și abonamentele de călătorie, 
de la CTP Iași, se scumpesc! Iată când 
va intra în vigoare modificarea
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La o asociație de 
proprietari, din Iași, 
locatarii se confruntă cu o 
situație ciudată după ce 
președintele a fost 
înlăturat din funcție.  
În schimb, a ajuns să îi 
conducă un consilier  
de la Primăria Iași 

 
Asociația de proprietari, bl. 339, 

de pe strada Profesor Paul Ioan, și-
a schimbat președintele în urmă cu 
un an. Totuși, modul în care s-a făcut 
trecerea a fost unul îndoielnic, iar 
oamenii au început să-și pună între-
bări. Noua președintă este Dana Oc-
tavia Păcurici, care este consilier la 
Primăria Iași și face, inclusiv, con-
troale la asociații de proprietari. 

Președintele asociației  
de proprietari, din Iași,  
a fost înlăturat  
Localnicii de la Asociația de pro-

prietari, bl. 339, de pe strada Profe-
sor Paul Ioan, se confruntă cu o 
situație inedită. Aceștia s-au trezit 
în fața faptului împlinit când, în urmă 
cu un an, în locul fostei conduceri, a 
venit un consilier de la Primăria Iași, 
Dana Octavia Păcurici. Femeia face 
parte și din Serviciul Asociații de 
Proprietari și, inclusiv, face con-

troale la asociații. Lumea este ne-
mulțumită de acest lucru și consi-
deră că funcțiile pe care le deține 
sunt în strânsă legătură și este vorba 
de un conflict de interese. Oameni-
lor, majoritatea fiind bătrâni, le este 
frică să vorbească acum, având în 
vedere situația, deoarece cred că 
vor avea de suferit pe viitor. 

„Doamna Păcurici a reușit să se 
instaleze pe ea în funcția de preșe-
dinte după ce a reușit să o înlăture 
pe fosta președintă. Mai mult, ea 
este și consilier la Primăria Iași, mai 
exact, la Serviciul Asociații Proprie-
tari, unde face controale. Imaginați-
vă acum, cum putem noi să facem 
vreo sesizare la primărie, deoarece 
va ajunge pe mâinile ei, eu cred că 
este un conflict de interese. Doamna 
Păcurici beneficiază de o anumită 
protecție și este implicată în afaceri 
dubioase, la serviciul de asociații. 
Nici nu vezi un program exact, vine 
doar de două-trei ori pe lună, la 
sediu, ca să deschidă”, a spus Ioan, 
un locatar al blocului 339.  

Oamenii din bloc au auzit despre 
ce s-a întâmplat, însă, având în ve-
dere că în imobilele respective tră-
iesc persoane în vârstă, au ales să 
nu se implice și au mers înainte cu 
noua conducere. 

„A fost scandal atunci, acum un 
an, deoarece, când s-a schimbat 

președintele, a fost înlocuită și ad-
ministrația. Din fericire, eu locuiesc 
la tronsonul de lângă și fac parte din 
altă asociație, însă am discutat cu 
oameni de aici, am prieteni și nu 
înțelegeau ce s-a întâmplat. Imediat 
după schimbarea președintelui, s-a 
schimbat și administrația, au înlo-
cuit vechiul administrator cu o 
firmă. Suntem oameni în vârstă care 
stăm aici, vă dați seama că noi nu 
mai stăm să ne batem capul cu toate 
lucrurile acestea”, povestește Maria, 
o altă localnică.  

Doar 10 oameni au votat 
pentru noul președinte 
Imediat după demisia fostei pre-

ședinte, Elena Crețu, comitetul exe-
cutiv a organizat o adunare 
generală, pentru a vota o altă per-
soană, pentru această funcție. To-
tuși, la adunarea generală au venit în 
jur de 10 oameni, având în vedere că 
asociația are 92 de apartamente, de 
la 5 scări. Cei prezenți au votat-o, 
atunci, pe Dana Octavia Păcurici 
drept noua președintă. Asociația 
este, acum, administrată de către 
Adminis, contractul fiind semnat 
după schimbarea președintei. 

„Am făcut adunare generală 
acum un an, după ce și-a dat fosta 
președintă, Elena Crețu, demisia. 

Noi am respectat legea, am făcut 
convocarea în termen. Au venit vreo 
10 oameni atunci, nu este problema 
noastră că lumea nu vine când le 
cerem. S-a votat, iar doamna Păcu-
rici a fost desemnată noua preșe-
dintă. Până acum, nu au fost 
probleme, dacă oamenii au nelămu-
riri, pot veni să facă reclamații. Știu 
că doamna are și o funcție juridică, 
dar atâta timp cât nu avem pro-
bleme, este bine”, a spus Gheorghe 
Ciobanu, membru în comitetul exe-
cutiv al asociației de proprietari, bl. 
339. 

Dana Octavia Păcurici este con-
silier la Primăria Iași, mai exact, se 
ocupă de o parte din activitatea de 
la Serviciul Asociații Proprietari Iași, 
inclusiv la partea de control. Astfel, 
orice sesizare sau nemulțumire din 
partea cetățenilor ar ajunge, inevi-
tabil, pe mâna Danei Păcurici. Re-
cent, un alt președinte de asociație 
a avut probleme cu Dana Păcurici, 
care făcuse presiuni pentru a 
schimba administrația. Conform de-
clarației de avere a Danei Păcurici, 
în 2023, a încasat doar 1.500 de lei de 
la asociația de proprietari. 

„Fosta președintă nu a fost înlă-
turată, nu putem face noi acest 
lucru, am descoperit niște probleme 
în gestiunea dumneaei, nu a fost 
vorba de fraudă, doar de relocare a 
fondurilor. Ulterior, am discutat cu 
toții, iar ea a decis să-și dea demisia, 
o înțeleg dacă este nemulțumită, 
însă nu am avut nimic de a face cu 
asta. Ar fi conflict de interese, cu 
funcția pe care o am, doar dacă s-ar 
face verificare la asociație de către 
mine. Nu vrea nimeni să se complice 
cu astfel de lucruri, s-a votat, am 
urmat procedura legală, totul a fost 
în regulă”, a precizat Dana Octavia 
Păcurici, consilier la Primăria Iași. 

Locatarii asociației de proprie-
tari, din Iași, se confruntă cu o situa-
ție controversată după schimbarea 
președintelui. 

Petronel ȘTEFAN

Manevre dubioase la o asociație de 
proprietari! Președintele a fost înlăturat din 
funcție, pentru a face loc unui consilier de la 
Primăria Iași. Iată cum a fost posibil totul
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Reporterii BZI s-au deplasat sâmbătă, 7 sep-
tembrie 2024, la Cucuteni pentru a trăi o zi din ex-
periența festivalului. Acolo, au găsit sute de oameni 
care au decis să profite de eveniment pentru a se 
relaxa departe de aglomerația cotidiană. Echipați 
cu geci, pături și voie bună, ieșenii au petrecut până 
la apus și după. 

Festivalul Cucuteni Jazz Fest, decorul 
ideal pentru iubitorii de muzică:  
„M-am îndrăgostit iremediabil” 
Mulți dintre ieșenii prezenți la Cucuteni au aflat 

despre eveniment de pe rețelele de socializare și 
au dat sfară în țară. Astfel, din vorbă în vorbă, și-au 
adunat prietenii și familia, iar unii au pornit la drum 
cu mașinile personale, în timp ce alții au profitat de 
autobuzele puse la dispoziție de organizatori. În 
mod cert, toți iubitorii de jazz au avut ocazia de a 
se destinde pe ritmurile serii latino într-un program 
special. 

„E foarte «chill» atmosfera. Plănuim să mai 
venim, este un eveniment minunat la care poți par-
ticipa cu prietenii. Chiar ne place, este relaxant, 
reușim să scăpăm de agitația din oraș, asta cău-
tăm, liniște. Nu ne-am fi gândit vreodată că aici, în 
depărtare, s-ar putea organiza un eveniment de 
acest gen. Ne-am dori ca la edițiile viitoare să fie 
un stand cu ceva dulce, dar și niște pături. Acum, 
am venit cu ele de acasă”, au transmis Anca și Mă-
dălina, două prietene care au participat la festivalul 
Cucuteni Jazz Fest.  

Sutele de ieșeni care au parcurs 50 de kilometri 
pentru a ajunge pe dealurile din Cucuteni s-au 
putut bucura înaintea concertelor de atelierele pre-
gătite pentru aceștia. Unele dintre cele mai căutate 
au fost cele de „Tăiței Colorați în Ritmuri de Jazz”, 
de olărit sau de Teatru „Evolvio Art”. 

Prima trupă ce a inaugurat spectacolul de sâm-
bătă seară a fost formată din Mara Haluga și Caue 
de Marinis, din România și Brazilia.  

„Este prima dată când venim aici, la Cucuteni, 
dar este foarte frumos. În primul rând, când am 
ajuns cu mașina, s-a deschis întregul peisaj în fața 
noastră, am rămas cu gura căscată. Oamenii ne-au 
primit cu brațele deschise, organizarea festivalului 
a fost perfectă, ne-am auzit foarte bine. Suntem 
mulțumiți de tot ce am găsit aici și venim cu drag 
oricând suntem invitați. Publicul este foarte cald, 
am cântat de multe ori la Iași, iar de fiecare dată a 
fost foarte primitor. Chiar avem câțiva prieteni aici 
și ne face o deosebită plăcere să ne revedem cu ei. 
Noi am început să cântăm împreună în 2018, iar mai 
serios în 2019, dar a venit pandemia între timp. 
Caue e din Brazilia, ne-am cunoscut aici, când el 
era în turneu cu o altă trupă. În 2014, am fost pentru 
prima dată în Brazilia, iar atunci m-am îndrăgostit 
iremediabil de muzica de acolo, de școlile de samba 
și mi-am dat seama că asta vreau să fac, să cânt 
muzică braziliană. Așa am format acest duo”, a po-
vestit Mara Haluga în urma concertului.  

Astfel, Mara și Caue au demonstrat faptul că 
muzica poate depăși atât barierele lingvistice, cât 
și pe cele culturale, reunind artiști din țări diferite 

pentru a încânta publicul. 

Familia – laitmotivul celei de-a treia 
ediții a festivalului Cucuteni Jazz Fest: 
„Visez să venim  
cu trupa băiatului meu” 
În ceea ce privește ediția a III-a a festivalului, 

cei prezenți, de la organizatori, la artiști și până la 
public, au mărturisit că este marcată de trei cu-
vinte, și anume familie, unitate și tradiție. 

A doua trupă care a urcat pe scena festivalului 
Cucuteni Jazz Fest a fost Breeze, fondată de Florin 
și Ioana Sîia din dorința de a explora ritmicitatea 
muzicii braziliene. 

„Nu am mai fost la Cucuteni până acum, este 
prima dată și suntem foarte bucuroși. În mod cert, 
vom reveni la următoarele ediții. Eu visez să venim 
cu trupa lui Filip (n.r. - Sîia), a băiatului, unde e pia-
nist, e o trupă de funk. Noi mai avem încă două pro-
iecte, cred că ar fi interesant să venim cu ele aici, 
câte unul în fiecare an. Poate că ajungem chiar la a 
XXV-a ediție și facem o seară doar cu acestea. Eu 
sunt ieșean, abia așteptam să vin aici, este minu-
nat. Au venit prietenii noștri aici, la Cucuteni, ca să 
se bucure de festival și ca să ne fie alături, să ne 
vadă, nu se așteptau la o asemenea experiență. Ui-
tați cerul, peisajul, vremea, este extraordinar. Am 
fost și am vizitat, avem parte de o energie incredi-
bilă, care s-a simțit pe scenă. Trupa am fondat-o 
cu Ioana (n.r. - Sîia) în 2011. Stăteam în mașină și as-
cultam radio, iar acolo era piesa «Aguas de Março», 
a lui Tom Jobim și Elis Regina. Ioana era surprinsă 
de câte strofe are, de melodicitate, iar acolo s-a 
aprins scânteia și am început să cântăm, să facem 
acest proiect. Lumea din România începe din ce în 
ce mai mult să asculte muzică de genul ăsta. Eu 
sunt bucuros că am reușit să fac asta și cu El Negro 
(n.r. - formație românească de muzică reggae), am 
cântat în anii 2000, iar acolo am reușit să dezvoltăm 
curentul reggae în România, că nu se știa. După, 
timp de opt ani, am cântat cu Mandinga, am fost 
niște pionieri care au adus muzica salsa. Apoi, am 
zis să riscăm și să facem bossa nova și uitați că am 
reușit”, a mărturisit Florin Sîia, membru și fondator 
al trupei Breeze, bass/babybass/percuții.  

În timpul concertului, Ioana Sîia, vocalista de la 
Breeze, l-a invitat pe Liviu Mărculescu, organizator 
și artist, pe scenă pentru a cânta și încânta ieșenii 
prezenți. În delir, publicul le-a cerut acestora cla-
sicul bis. În următoarele momente, în fața scenei s-
au adunat zeci de oameni, de la micuți, la tineri și 
până la cei mari, ce au început să dea frâu liber 
sentimentelor și să își exprime bucuria prin mișcări 
de dans. Instrumentistul a preluat microfonul și i-a 
delectat pe cei prezenți, făcând un adevărat show 
alături de cei de la Breeze. 

Un moment unic și copleșitor a fost marcat 
atunci când micuța Maria, fiica lui Florin Sîia, în vâr-
stă de șapte ani, a urcat pe scenă alături de tatăl 
său. Aceasta a impresionat publicul atât prin cura-
jul de care a dat dovadă, cât și cu vocea.  

„M-am simțit bine pe scenă, am mai urcat până 
acum. Mi-a plăcut foarte mult că oamenii m-au 

aplaudat. Îmi doresc să fiu cântăreață. Dacă voi fi 
invitată, voi reveni la Cucuteni”, a spus micuța Maria 
Sîia în urma concertului trupei Breeze. 

Muzică internațională, la festivalul 
Cucuteni Jazz Fest: „Am parcurs  
un drum lung, tocmai din Chile” 
Spectacolul de sâmbătă seară, 7 septembrie, a 

fost încheiat de Selvatico, din Chile. Membrii trupei 
s-au bucurat de oportunitatea de a ajunge pe coli-
nele Iașului și au mărturisit faptul că se simt ca într-
o familie datorită publicului prezent. 

„Este o experiență minunată. Pentru noi este 
foarte departe, am parcurs un drum lung, tocmai 
din Chile. Am găsit o cultură diferită, arhitectură, 
chiar și vreme diferită, totul. Oamenii sunt foarte 
primitori, mereu sunt zâmbitori, acest loc este spe-
cial cu adevărat. Îmi plac românii, mă simt ca în fa-
milie. Întotdeauna, când avem un concert, românii 
vin cu familia. Iubesc asta, voi țineți la tradiție, fa-
milia este foarte importantă. Este multă muncă la 
mijloc pentru a lua parte la un asemenea eveni-
ment, dar noi suntem muzicieni, iar aceste mo-
mente sunt cele mai plăcute. Oamenii se bucură de 
întreaga experiență, de mâncare, de muzică, de lo-
cație, de natură. Noi simțim că avem o conexiune 
cu ei. Ne-ar bucura nespus să revenim la următoa-
rele ediții, dar depinde de cei din organizare”, a de-
clarat Sebastian Garate, toboșar, membru al trupei 
Selvatico.  

Alături de artiștii invitați au contribuit la atmos-
fera plină de energie a festivalului și ieșenii de toate 
vârstele. Aceștia au uitat de inhibiții și au dat frâu 
liber sentimentelor, manifestându-se prin mișcări 
de dans latino.  

„Aici, am observat o echipă foarte frumoasă și 
deschisă, au o energie molipsitoare. Muzica este 
perfectă pentru dans, se mișcă șoldurile. Nu am 
mai văzut niciun eveniment de jazz în Iași, de asta 
am venit la Cucuteni”, a transmis Carina, o iubitoare 
de jazz latino. 

Festivalul Cucuteni Jazz Fest este un eveni-
ment ce s-a născut într-un loc încărcat de istorie, 
unde natura și ritmurile muzicii au format o sim-
bioză. La ediția din acest an, festivalul a reunit ar-
tiști din cinci țări, evidențiind valori autentice, cum 
ar fi familie, libertate, tradiție și unitate.  

Andreea STAN

Momente unice, la festivalul Cucuteni Jazz Fest. Mara Haluga: „Ieșenii 
ne-au primit cu brațele deschise, venim cu drag oricând suntem invitați”
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Elevele de la liceele de fițe, din Iași, s-au pre-
zentat la festivitatea de deschidere a noului an 
școlar ca pe podium. Ținutele lor au furat toate 
privirile, luni, 9 septembrie 2024, în prima zi de 
școală. Nici în acest an nu au lipsit tocurile, fus-
tele scurte și accesoriile de firmă.  

Elevele de la liceele de fițe, din Iași,  
nu mai preferă uniforma clasică.  
Ținutele lor au atras toate privirile  
în prima zi de școală 
Luni, 9 septembrie 2024, a debutat noul an 

școlar 2024-2025. Festivitatea oficială de deschi-
dere a anului școlar a avut loc la Grădinița cu Pro-
gram Prelungit „Grigore Vieru” – Școala Veronica 
Micle, începând cu ora 08:30.  

La eveniment au participat Luciana Antoci, in-
spector școlar general al Inspectoratului Școlar 
Județean (ISJ) Iași, Gabriela Nedelcu, inspector 
școlar adjunct al ISJ Iași, Sergiu Enea, inspector 
școlar adjunct al ISJ Iași, Florentin Ciubotaru, in-
spector școlar adjunct al ISJ Iași și Mihai Chirica, 
primarul municipiului Iași.  

Festivitatea de deschidere a fost prilejul per-

fect pentru etalarea noilor ținute, elevele concu-
rând între ele. La liceele de fițe, din Iași, nu au lip-
sit nici în acest an fustele scurte, tocurile, dar și 
accesoriile de firmă. Unele eleve au gene false și 
unghii lungi, cu diferite modele.  

La Colegiul Național Iași, o elevă a atras toate 
privirile celor din jur. Aceasta a ales să poarte, în 
prima zi de școală, o salopetă neagră, mulată, cu 
un decolteu adânc și niște tocuri cui. Geanta Karl 
Lagerfeld a completat perfect ținuta. Machiajul nu 
a fost unul strident, iar unghiile, a ales să le facă 
scurte și nud. 

La același liceu, o elevă s-a îmbrăcat cu o că-
mașă albă, o fustă scurtă gri, iar în picioare, a ales 
să pună niște botine tip cowboy, cu imprimeu de 
șarpe, iar geanta Guess, a asortat-o cu fusta.  

Menționăm faptul că, la Colegiul Național Iași, 
elevii trebuie să poarte o uniformă, care este em-
blema unității de învățământ. Uniforma pentru 
fete este alcătuită din sacou, vestă, fustă dreaptă 
sau plisată, cămașă albă, cravată, tricou, bluză cu 
mânecă lungă și, opțional, pantaloni. Pentru băieți 
este formată din sacou, vestă, pantaloni, cămașă 
albă, cravată, tricou și bluză cu mânecă lungă. 

Începând cu această toamnă,  
școlile pot impune un cod vestimentar  
Amintim faptul că, începând cu această 

toamnă, profesorii pot da afară, de la ore, elevii 
îmbrăcați nepotrivit. O nouă lege a intrat în vi-
goare luna aceasta și este valabilă pentru toți ele-
vii din România.  

După ce, ani la rând, tot mai mulți elevi veneau 
la școală cu ținute nepotrivite, a fost impus acest 
regulament, care impune un cod vestimentar de-
cent. Pe lângă această schimbare, noul an școlar 
a venit cu mai multe schimbări importante, prin-
tre care introducerea sălii de detenție, interzice-
rea utilizării telefonului mobil în timpul orelor de 
curs și retragerea bursei școlare, în cazul în care 
elevul are abateri disciplinare.  

Ieri, 9 septembrie 2024, elevele de la școlile 
de fițe, din Iași, au furat toate privirile. Ținutele lor 
asortate cu accesoriile de firmă, genele lungi și 
unghiile cu gel, au atras atenția tuturor în prima 
zi de școală. După festivitatea de deschidere a 
anului școlar, tinerii au umplut cafenelele din Iași.  

Ștefana ȘOVEA

Elevele de la liceele de fițe, din Iași, au 
atras toate privirile cu ținutele lor în 
prima zi de școală. Nu au lipsit tocurile, 
fustele scurte și genele false
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Tânăra mamă care a născut prematur, la Spi-
talul Clinic de Urgență „Prof. Dr. Nicolae Oblu” Iași, 
a fost operată luni, 9 septembrie 2024. Medicii 
spun că este vorba de o tumoră cerebrală agre-
sivă, iar parcursul ei medical este departe de a se 
fi terminat. Fetița ei, Eva Maria, pentru care s-a 
făcut operația cezariană de urgență, este stabilă. 

Tânăra mamă care a născut prematur, 
la Spitalul „Prof. Dr. Nicolae Oblu” Iași, 
a fost operată! 
La numai 37 de ani, Alina, tânăra însărcinată 

în 29 de săptămâni, a suferit o operație de extir-
pare a unei tumori agresive, luni, 9 septembrie 
2024. Operația a decurs fără complicații, iar ca-
drele medicale au reușit să înlăture tumora fără a 
întâmpina dificultăți. Această intervenție a avut 
loc în întuneric, medicii folosind o substanță, Glio-
lan, pentru colorarea tumorii, astfel, neurochirur-
gul reușind să înlăture tumora, fără a leza 
țesuturile din vecinătatea acesteia. Medicii de la 
Anatomie Patologică urmează să stabilească tipul 
tumorii.  

„Astăzi a avut loc operația de extirpare a tu-
morii cerebrale, care a fost realizată în întuneric, 

cu ajutorul unei substanțe de contrast. Tânăra 
este internată în secția ATI, urmând să consulte 
un medic oncolog după ce va fi externată”, a de-
clarat dr. Lucian Eva, medic primar neurochirurg 
și manager la Spitalul Clinic de Urgență „Prof. Dr. 
Nicolae Oblu” Iași. 

Tânăra mamă este internată, acum, în secția 
Anestezie și Terapie Intensivă (ATI). După exter-
narea de la Spitalul de Neurochirurgie Iași, 
aceasta va fi îndrumată către un serviciu de on-
cologie, unde i se va stabili tratamentul potrivit. 

Starea Evei Maria, bebelușul născut 
prematur, la Spitalul Clinic de Urgență 
„Prof. Dr. Nicolae Oblu” Iași,  
este stabilă 
Bebelușul este, în continuare, la Spitalul Clinic 

de Urgență pentru Copii „Sfânta Maria” Iași, pe 
Secția Clinică de Chirurgie Pediatrică. Starea 
acesteia s-a îmbunătățit și urmează să fie trans-
portată la Spitalul Clinic de Obstetrică și Gineco-
logie „Cuza Vodă” din Iași. Eva Maria a fost 
transportată miercuri, 4 septembrie 2024, la Spi-
talul de Chirurgie Pediatrică, în urma unei compli-
cații.  

Viața Evei Maria a fost sub semnul întrebării 
din primele secunde de la naștere. La numai 24 
de ore de la naștere, aceasta a avut nevoie de in-
tubație, suferind și hemoragii pulmonare și intra-
ventriculare. I-au fost administrate diferite 
medicamente, în cadrul unui tratament riguros, 
administrat de cadrele medicale. 

Amintim faptul că, din luna ianuarie 2023 și 
până la începutul acestui an, la Maternitatea „Cuza 
Vodă” din Iași s-au născut 553 de bebeluși prema-
turi, înregistrându-se cu 121 de nașteri mai multe 
față de anul precedent. Această tendință de creș-
tere este alarmantă pentru medicii neonatologi, 
întrucât reprezintă un nou-născut din 10, care 
este nevoit să aibă un parcurs greu până la dez-
voltarea completă. 

Tânăra mamă care a născut prematur, la Spi-
talul Clinic de Urgență „Prof. Dr. Nicolae Oblu” Iași, 
a fost operată luni, 9 septembrie 2024. Medicii 
spun că este vorba de o tumoră cerebrală agre-
sivă, iar parcursul ei medical este departe de a se 
fi terminat. Eva Maria, nou-născutul pentru care 
s-a făcut operația cezariană de urgență, este sta-
bilă, iar starea acesteia se îmbunătățește. 

Mădălina ISACHE

Tânăra mamă care a născut 
prematur, la Spitalul „Prof. Dr. 
Nicolae Oblu” Iași, a fost operată! 
Medicii au extras tumora cerebrală
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Amfiteatrul Palas, din Iași, 
va găzdui, pe 12 
septembrie, concertul 
coral „Coruri din opere”, 
susținut de renumitul cor 
academic „Gavriil 
Musicescu”. Începând cu 
ora 19:00, iubitorii de 
muzică clasică vor avea 
ocazia să se bucure de 
interpretări magistrale ale 
unor lucrări celebre 

 
Concertul coral „Coruri din 

opere” va aduce, pe scenă, piese din 
creația unor compozitori de renume, 
precum: Henry Purcell, Wolfgang 
Amadeus Mozart, Vicenzo Bellini, 
Giuseppe Verdi, Georges Bizet, Ri-
chard Wagner și Pietro Mascagni. 

Intrare liberă la concertul 
Coral – „Coruri din opere” 
Corul academic „Gavriil Musi-

cescu” va interpreta fragmente din 
opere celebre, sub bagheta talenta-
tului dirijor Valeriu Gâdei. Repertoriul 

ales pentru acest concert este unul 
variat și complex, reflectând evolu-
ția muzicii clasice de la armoniile ba-
roce ale lui Purcell, până la 
dramatismul romantic al lui Verdi și 
Wagner. Fiecare lucrare a fost selec-
tată pentru a evidenția diversitatea 
și bogăția muzicii operatice, oferind 
o panoramă a istoriei muzicii cla-
sice. 

Amfiteatrul Palas, cunoscut 
pentru atmosfera sa unică și acus-
tica deosebită, va constitui cadrul 
perfect pentru acest concert. Spa-
țiul său deosebit va amplifica fiecare 
notă și fiecare armonie, contribuind 
la crearea unei experiențe muzicale 
deosebite.  

Intrarea liberă, la acest eveni-
ment, subliniază angajamentul orga-
nizatorilor de a face cultura 
accesibilă unui public cât mai larg, 
de la cunoscători ai muzicii clasice, 
la cei care doresc să descopere fru-
musețea operelor pentru prima 
dată. 

Concertul „Coruri din opere” nu 
este doar un prilej de delectare mu-

zicală, ci și o oportunitate de a pro-
mova cultura muzicală și arta în co-
munitatea locală. Evenimentele 
culturale de acest tip contribuie la 
îmbogățirea vieții culturale a orașu-
lui și la consolidarea statutului său 
de important centru cultural al Ro-
mâniei.  

Membrii Corului academic „Ga-
vriil Musicescu” au depus eforturi 
considerabile pentru a asigura că 
fiecare interpretare va fi la cel mai 
înalt nivel. Repetițiile intense și de-
dicarea lor reflectă pasiunea și pro-
fesionalismul care îl caracterizează. 

Corul „Gavriil Musicescu”, 
unul dintre cele mai 
prestigioase ansambluri 
corale din România 
Corul „Gavriil Musicescu” este 

unul dintre cele mai prestigioase an-
sambluri corale din România, cu o 
tradiție îndelungată în promovarea 
muzicii corale de înaltă calitate. Fon-
dat în 1953, corul poartă numele re-
numitului compozitor și dirijor Gavriil 
Musicescu, cunoscut pentru contri-

buțiile sale semnificative la muzica 
corală românească. 

Format din aproximativ 40 de 
membri, corul este recunoscut pen-
tru interpretările sale remarcabile, 
ale unui repertoriu variat, care in-
clude atât lucrări clasice, cât și con-
temporane. De-a lungul anilor, corul 
a participat la numeroase festivaluri, 
obținând recunoașteri pentru exce-
lența sa artistică. 

Corul „Gavriil Musicescu” conti-
nuă să exploreze noi orizonturi mu-
zicale și să aducă bucurie publicului 
prin concertele sale. Dedicarea și 
profesionalismul membrilor corului 
reflectă pasiunea lor pentru muzică 
și dorința de a menține vie tradiția 
corală în România. 

Concertul coral „Coruri din 
opere”, de la Amfiteatrul Palas, re-
prezintă un eveniment de referință 
în peisajul cultural al Iașului. Cu un 
repertoriu de excepție și o interpre-
tare de înaltă calitate, acest concert 
este o ocazie unică de a redescoperi 
frumusețea muzicii clasice. 

Iulia MARIA

Corul Filarmonicii „Moldova”, din Iași, 
organizează un concert în aer liber
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Vasile Mihoci, patronul firmei 
Alfa Security Service, din Iași, 
își bate joc de angajați. Zeci de 
reclamații au ajuns pe masa 
inspectorilor de la ITM 

 
Societatea controlată de Mihoci Vasile se 

ocupă de paza de la Spitalul Clinic de Boli Infec-
țioase „Sfânta Parascheva”, din Iași, însă angajații 
companiei sunt nemulțumiți de modul în care pa-
tronul firmei se comporta cu aceștia. Mai exact, 
oamenii reclamă că Vasile Mihoci, cel care con-
trolează compania, își bate joc de ei și nu le plă-
tește drepturile salariale.  

Patronul firmei Alfa Security Service, 
din Iași, care păzește Spitalul Clinic de 
Boli Infecțioase „Sf. Parascheva”, 
își bate joc de oameni  
Zeci de reclamații au fost depuse de angajații 

firmei de pază Alfa Security Service SRL, la In-
spectoratul Teritorial de Muncă. În anul 2024, din 
luna mai și până în prezent, au fost depuse nu mai 
puțin de 15. Majoritatea se referă la neplata drep-
turilor salariale și a orelor suplimentare. Toate au 
fost redirecționate către ITM Vaslui.   

„Patronul nu plătește salariile. Își bate joc de 
angajați, îi schimbă de pe o zi pe alta, unii vin, alții 
pleacă. Face angajări la greu, oamenii vin și 
pleacă, cine stă în bătaia asta de joc? Sunt zeci 
de reclamații la ITM (Inspectoratul Teritorial de 
Muncă), dar nimeni nu face nimic. Cunoaște pe 
toată lumea, are o grămadă de firme. Înainte, 

firma se numea Romold SRL. El (n.r. Vasile Mihoci) 
are firmele deschise în Vaslui, cine să îi facă ceva? 
Sunt care nu și-au mai primit salariile de luni de 
zile. Nu ai cu cine discuta. Oamenii au rate, trebuie 
să se întrețină, să își plătească facturile, întârzie 
cu plățile câte trei săptămâni, nimeni nu lucrează, 
pentru că nu are ce face acasă. Toți muncim, pen-
tru că avem nevoie de bani. Cei care și-au dat de-
misia nu au mai văzut banii. Doamnă, cine are 
gură și se ceartă cu el, ăla primește banii, cine stă 
și așteaptă, degeaba mai așteaptă. Am fost mulți 
care am depus reclamații. Nu cumva să îmi spu-
neți numele, că nu vreau probleme, mi-e frică. 
Dacă vă interesați, o să vedeți că nu mint, știe 
toată lumea ce fel de patron e”, a spus un fost an-
gajat al firmei Alfa Security Service SRL, contro-
lată de Vasile Mihoci. 

Unul dintre angajați a reclamat faptul că Va-
sile Mihoci i-a oprit 700 de lei, sub pretextul unei 
popriri trimise de bancă.  

„Mi-a oprit, din salariu, bani pentru o poprire. 
Am avut o poprire la bancă. Am sunat la bancă să 
întreb dacă firma a virat suma pe care mi-a blo-
cat-o și cei de la bancă mi-au spus că nu au primit 
niciun leu de la firmă”, a mai spus un fost angajat. 

Mai mult, foștii angajați ai firmei Alfa Security 
Service SRL au reclamat și că Vasile Mihoci nu 
plătește nici salariile, nici orele suplimentare.  

Florin Roșu: „Dacă nu este respectat, 
contractul va fi reziliat” 
Contactat de reporterii BZI, dr. Florin Roșu, 

managerul Spitalului Clinic de Boli Infecțioase din 

Iași, a declarat că instituția este la zi cu toate plă-
țile, către firma administrată de Vasile Mihoci.  

„Probabil, problema este la firmă. Noi am plătit 
către ei, suntem la zi cu toate plățile. În cazul în 
care nu va mai veni niciun angajat la postul de 
pază, asta înseamnă că nu este respectat con-
tractul și va fi reziliat. Nu cred că o să existe o pe-
rioadă în care să nu fie asigurată paza spitalului. 
Eu nu cred că o să se ajungă la o asemenea situa-
ție, din punctul meu de vedere, este imposibil. În 
orice caz, este obligația firmei să respecte con-
tractul de pază”, a declarat managerul Spitalului 
Clinic de Boli Infecțioase „Sf. Parascheva” din Iași, 
Florin Roșu.  

Societatea Alfa Security Service SRL, contro-
lată de Vasile Mihoci, a fost înființată în anul 2004, 
în Vaslui. Obiectul de activitate a firmei îl consti-
tuie „activități de protecție și gardă”, iar în anul 
2023, Alfa Security Service SRL a realizat o cifră 
de afaceri de 5.809.062 de lei, un profit net de 
474.112 de lei și datorii de 1.318.350 de lei, cu 128 
de angajați.  

Reporterii BZI l-au sunat pe Vasile Mihoci, de 
nenumărate ori, pentru un punct de vedere refe-
ritor la zecile de reclamații transmise de angajații 
firmei de pază, pe care o administrează către In-
spectoratul Teritorial de Muncă, însă acesta nu a 
răspuns apelurilor.  

Vasile Mihoci, patronul firmei Alfa Security 
Service, din Iași, își bate joc de angajați. Zeci de 
reclamații au ajuns pe masa inspectorilor, de la 
ITM, din cauză că patronul nu plătește salariile și 
orele suplimentare.  

Alexandra MAISNER

Patronul firmei Alfa Security Service, din Iași, care păzește 
Spitalul de Boli Infecțioase, își bate joc de angajați! 
Aceștia au umplut masa inspectorilor ITM cu plângeri
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Un bărbat din comunitatea LGBT a 
venit de la Constanța la Iași să fure 
din Mănăstirea Piatra Sfântă 
„Tărâța”. A reușit să sustragă o sumă 
de bani, dar a fost observat de o 
enoriașă care a dat alarma.  
Zilele trecute, individul a fost 
condamnat la închisoare, nu înainte 
de a-și recunoaște fapta 

 
Poveste întortocheată la Mănăstirea Piatra 

Sfântă Tărâța, din Iași. Un bărbat care face parte 
din comunitatea LGBT a venit de la Constanța la 
Iași și s-a oprit în locul sfânt, dar nu cu gânduri 
bune. Pe 26 ianuarie 2020, Ginel a intrat în mănăs-
tire și a încercat să fure banii din magazinul bise-
ricesc. Nu a avut prea mult talent și a fost 
observat de o enoriașă care a alertat poliția. 
„Preotul stareț al Mănăstirii Piatra Sfântă 
«Tărâța», în calitate de persoană vătămată, de-
clară faptul că, la data de 26.01.2020, în jurul orei 
12:30, a revenit la mănăstirea pe care o adminis-
trează, de la oficierea unei slujbe, la Catedrala Mi-
tropolitană Iași, și a observat mai multe persoane 
agitate și organele de poliție în curtea mănăstirii. 
Întrebând ce se întâmplă, unul dintre preoți i-a re-
latat că o persoană de sex masculin a sustras, de 
pe masa destinată vânzării lumânărilor, o sumă 
de bani. Ulterior, în urma verificărilor, a constatat 
că lipsește suma de 183,40 lei”, au stabilit anche-
tatorii ieșeni. Trebuie precizat faptul că hoțul nu 
este la prima faptă. Acesta a furat și din Mănăsti-

rea Hadâmbu. 

Un bărbat din comunitatea  
LGBT a comis un furt la Mănăstirea 
Piatra Sfântă „Tărâța”, din Iași 
Oamenii legii au aflat toată povestea de la 

enoriașa care l-a observat. „Fiind audiată, în cali-
tate de martor, o femeie a precizat că, la data de 
26.01.2020, în timp ce se afla în incinta Mănăstirii 
Piatra Sfântă, a observat o persoană de sex mas-
culin, cu vârsta cuprinsă între 25-30 de ani, care 
avea un comportament suspect în zona mesei 
destinate vânzării lumânărilor. Ulterior, după ce a 
schimbat suma de 50 de lei, în bancnote de 10 și 
5 lei, s-a întors pentru a aprinde lumânări, iar în 
spatele său, persoana menționată mai sus, a luat 
banii din vânzarea lumânărilor, de pe masă, acolo 
nefiind vreo persoană care să gestioneze sumele 
de bani. Persoana de sex masculin a mers, mai 
apoi, la magazinul bisericesc, unde a încercat să 
schimbe suma de 50 de lei în bancnote mai mici, 
însă femeia, constatând lipsa banilor de pe masa 
destinată vânzării lumânărilor, a alertat persoa-
nele aflate în biserică și, ulterior, organele de po-
liție”, au mai precizat anchetatorii. 

Hoțul a fost condamnat  
la 9 luni de închisoare pentru furt 

Polițiștii au stabilit că individul este, de loc, din 
Constanța și că umblă prin țară, probabil, pentru 
a comite infracțiuni. „Din declarațiile numitului 

Alin Ginel Gadarașcu, atât în calitate de suspect, 
cât și de inculpat, reiese faptul că, în data de 
23.01.2020, a ajuns în Iași, din Constanța, făcând 
parte din comunitatea gay și neobișnuind să aibă 
un domiciliu stabil. În data de 26.01.2020, în jurul 
orei 09:00, s-a deplasat la Mănăstirea Piatra 
Sfântă «Tărâța», a intrat în interior, s-a îndreptat 
spre masa unde se vând lumânări, amplasată în 
partea stângă, față de ușa de acces, și, dintr-un 
coș de plastic, a sustras suma de 73 de lei, pe care 
a introdus-o în buzunarul pantalonilor. Totodată, 
acesta a precizat că, în același buzunar, avea 
suma de 110 lei, banii săi personali, iar anterior co-
miterii furtului, a mers la magazinul bisericesc, 
unde a schimbat suma de 50 de lei, din bancnote 
de 10 lei într-una de 50. Ulterior, a fost observat 
de către o persoană de sex feminin, care a anun-
țat organele de poliție, acestea deplasându-se la 
fața locului. În urma controlului corporal efectuat 
asupra sa, au fost găsite patru șurubelnițe, o pen-
setă metalică și suma de 183,40 lei”, au mai spus 
anchetatorii ieșeni. Individul a fost trimis în jude-
cată. În fața instanței de judecată a recunoscut 
săvârșirea faptei, solicitând judecarea cauzei, po-
trivit procedurii recunoașterii învinuirii pentru a 
primi o condamnare mai blândă. Un bărbat din 
Podu Iloaiei a fost condamnat la trei ani de închi-
soare, însă bărbatul din comunitatea LGBT, care 
a intrat în Mănăstirea Piatra Sfântă „Tărâța”, din 
Iași, a avut mai mult noroc, fiind condamnat la 
nouă luni de închisoare. 

Lucian SAVA

Un bărbat din comunitatea LGBT a intrat în 
Mănăstirea Piatra Sfântă „Tărâța”, din Iași, 
și a furat banii din magazinul bisericesc. 
Venise de la Constanța, pus pe fapte mari
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Un tânăr este în stare gravă după o 
manevră greșită pe care a făcut-o în 
trafic. Răzvan este motociclistul care 
a produs accidentul rutier de la 
Belcești. A pierdut controlul 
volanului, a pătruns pe  
contrasens și s-a izbit violent de un 
autoturism condus regulamentar.  
În urma impactului,  
a izbucnit un incendiu violent 

 
Răzvan, un tânăr de 20 de ani, se zbate între 

viață și moarte după ce, duminică, motocicleta pe 
care o conducea a fost scăpată de sub control. 
Tânărul a pătruns pe contrasens și s-a izbit de un 
autoturism condus regulamentar. Impactul a fost 
atât de violent, încât atât autoturismul, cât și mo-
tocicleta s-au aprins ca niște torțe. Imediat, la 
fața locului, s-au deplasat mai multe echipaje me-
dicale și pompierii. Din păcate, Răzvan Constantin 
Aciobăniței, tânărul motociclist, era inconștient, 
pe asfalt. Imediat, medicii au încercat să îl stabi-
lizeze și au cerut intervenția elicopterului SMURD 
pentru ca șansele sale de supraviețuire să fie cât 
mai mari. El a ajuns la Spitalul „Sfântul Spiridon”, 
din Iași, unde medicii l-au supus mai multor inves-
tigații, iar acum, se luptă pentru viața lui. 

Polițiștii au deschis  
un dosar penal după producerea 
accidentului rutier de la Belcești 
Polițiștii au deschis, în acest caz, un dosar 

penal și fac verificări. „La data de 08 septembrie 
2024, poliția a fost sesizată despre faptul că, pe 
DJ 281 B, în afara localității Belcești, s-a produs 
un accident soldat cu victime omenești. La fața 
locului, polițiștii au stabilit faptul că, un tânăr de 
20 de ani, în timp ce conducea motociclul în afara 
localității Belcești, ar fi pătruns pe sens opus, in-
trând în coliziune cu un autoturism, condus de un 
bărbat de 67 de ani. În urma evenimentului, mo-
tociclistul a fost proiectat pe partea carosabilă, 
ambele vehicule fiind cuprinse de flăcări, interve-
nind un echipaj, din cadrul ISU Iași, care a lichidat 
incendiul. Tânărul de 20 de ani a fost preluat de 
elicopterul SMURD și transportat la spital pentru 
îngrijiri medicale, testarea acestuia nu a fost po-
sibilă din cauza leziunilor suferite. Conducătorul 
autoturismului a fost testat alcoolscopic, rezulta-
tul fiind negativ, ulterior fiind transportat la spital. 
În cauză, se efectuează cercetări pentru stabilirea 
împrejurărilor în care s-a produs accidentul, ur-
mând a fi dispuse măsuri legale”, au transmis re-
prezentanții Inspectoratului de Poliție Județean 
(IPJ) Iași. 

Răzvan, motociclistul implicat în 
accidentul rutier de la Belcești,  
era pasionat de motoare 
Răzvan Constantin Aciobăniței și-a obținut 

permisul de conducere pentru motocicletă în anul 
2022. Pe rețelele de socializare are postate mai 
multe imagini de pe motoarele pe două roți. Cei 
care îl cunosc spun că era responsabil în trafic și 
că nu efectua manevre riscante. Este greu de 
spus însă ce s-a întâmplat în accidentul de dumi-
nică, de la Belcești. Asta vor stabili oamenii legii, 
însă, în acest moment, cel mai important este ca 
tânărul de 20 de ani să lupte pentru viața sa. Va 
avea nevoie de o lungă perioadă de recuperare. 
Deși la Belcești s-au produs, de-a lungul timpului, 
mai multe accidente rutiere, unele dintre acestea 
fiind mortale, accidentul provocat de tânărul de 
20 de ani a șocat întreaga comunitate. Incendiul 
izbucnit după impact a blocat drumul timp de zeci 
de minute. Din fericire, nu au mai fost alte victime. 
Tot la Belcești, un polițist de frontieră a murit, 
fiind victima unui accident la începutul acestei 
veri. Răzvan, motociclistul implicat în accidentul 
rutier de la Belcești, este, acum, în grija medici-
lor. 

Dragoș SAVIN

Răzvan este motociclistul implicat în cumplitul 
accident rutier de la Belcești. A pătruns pe 
contrasens și a intrat în plin, într-un autoturism. 
Un incendiu violent a izbucnit după impact
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Fotografii de groază au fost 
surprinse în ghetoul din Iași, 
cunoscut și ca blocul fantomă, situat 
pe bulevardul Nicolae Iorga, din 
cartierul Cantemir. Clădirea trebuia 
să fie demolată de peste un an de 
zile, dar în incintă locuiesc două 
familii. Acest bloc a devenit un focar 
de infecție și un adevărat pericol 
pentru locuitorii din zonă 

 
Blocul M2 este considerat o problemă pentru 

administrația publică locală. De peste un an se în-
cearcă demolarea acestei clădiri, însă fără rezul-
tat. Principala cauză sunt cele două familii care 
se opun evacuării și nu doresc să părăsească clă-
direa, deși, din cauza mizeriei și a condițiilor in-
umane din bloc, acestea sunt și ele puse în 
pericol. 

Fotografii de groază în ghetoul din Iași! 
Blocul fantomă, din Cantemir,  
dă fiori trecătorilor  
De la exterior, se poate observa starea groaz-

nică în care se află imobilul, imaginea de ansam-
blu te înfioară, iar clădirea arată ca în filmele de 
groază. Majoritatea ferestrelor și ușilor au fost 
scoase din balamale, acestea lipsesc, iar în unele 

cazuri, golurile au fost astupate de cărămizi sau 
de bolțari, iar unii pereți sunt găuriți. Încă de la in-
trarea în bloc, mirosul de urină și fecale este înțe-
pător, insuportabil și dezgustător, persoanele 
care locuiesc în incintă își fac nevoile în toată clă-
direa, din cauză că în incintă nu există o toaletă. 
Camerele s-au transformat, în decursul anilor, în 
focare de infecție, pline cu mormane de gunoaie, 
sticle, haine murdare, saltele putrede și mobilă 
distrusă. Printre deșeuri se auzeau cum mișună 
șobolanii. În unele încăperi, mirosul rozătoarelor 
moarte îți taie respirația.  

Blocul M2, din cartierul Cantemir, reprezintă 
un adevărat pericol, atât pentru cele două familii 
care locuiesc în imobil, cât și pentru oamenii din 
zonă. Condițiile inumane pun în pericol sănătatea 
cetățenilor care trăiesc în blocul fantomă, printre 
deșeuri și colonii de șobolani.  

În ciuda condițiilor inumane, pe tronsoanele 
blocului, oamenii își usucă hainele. Aceștia le 
spală în căzi din plastic. O încăpere este folosită 
ca uscător. 

Blocul M2, din Cantemir, sau „blocul 
fantomă” trebuia să fie  
demolat de mai bine de un an de zile 
Clădirea trebuia să fie demolată de peste un 

an de zile, dar cele două familii, care încă locuiesc 
în blocul din Cantemir, refuză să părăsească im-

obilul, urmând să fie evacuați. Cristina Bălan, di-
rectorul Fond Locativ, a transmis reporterilor BZI 
faptul că oamenilor li s-a oferit o alternativă de a 
se muta în alte locuințe, cu aceeași suprafață, tot 
din proprietatea primăriei, însă aceștia nu au ac-
ceptat. Primăria Municipiului Iași a cerut ajutorul 
instanței pentru a soluționa problema și pentru a 
putea demola clădirea.  

„S-a dispus evacuarea tuturor din imobil, noi 
ne judecăm pe demolare acolo. Acolo locuiesc 
două familii care trebuie evacuate, este hotărâre 
judecătorească de evacuare. Acum, că vrem, că 
nu vrem, ce să facem, executorul o să pună în 
executare, dar ei primesc, la schimb, camere în 
spațiile primăriei. Situația lor a fost discutată, 
este clar, li s-a oferit la schimb, cu siguranță, o să 
vedem când, cum, executorul o să pună în execu-
tare sau să vedem cum fac ca să primească la 
schimb două spații din ceea ce a dispus instanța. 
Suprafețe similare, ei vor spații mai mari, dar noi 
nu avem cum, decât să punem în executare hotă-
rârea instanței” a declarat Cristina Bălan, director 
Fond Locativ 

Fotografii de groază surprinse în blocul M2, ul-
timul ghetou al Iașului, situat pe bulevardul Nico-
lae Iorga, din cartierul Cantemir. Oamenii trăiesc 
în condiții inumane, în focarul de infecții din ulti-
mul ghetou al Iașului. Clădirea reprezintă un pe-
ricol pentru ieșeni. 

Andrei OSMAN

Fotografii de groază surprinse în ultimul ghetou 
al Iașului. Doar cei tari de inimă pot privi aceste 
imagini. Iată cine mai locuiește încă aici
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SERVICII MEDICALE 

CABINET INDIVIDUAL  

DE LIBERA PRACTICA 

„PSIHOLOGIE CLINICA” - CAUIA FLORENTINA 

COPII - ADULTI - SERVICII PSIHOLOGICE POST 

CRIZA COVID SUPPORT DE REINTEGRARE SOCIO 

FAMILIARA SI SCOLARA. 

Telefon: 0732.806.569



ANGAJEAZĂ Inginer proiectant 
HVAC 

Vino sa faci parte din echipa DAS! Cau-
tam colegi noi pentru departamentul 

de proiectare si ofertare instalatii 
HVAC (termice, climatizare, ventilatie, 

evacuarea fumului și a gazelor 
fierbinți).  

Candidatul ideal: 
Absolvent studii superioare in dome-

niul instalatiilor aferente constructiilor 
Cunostinte temeinice Autocad, Ms 

Office, cunostiintele de MagiCad consti-
tuie un avantaj 

Disponibilitate pentru deplasari, 
atentie la detalii, disponibilitate pentru 
program prelungit 

Descrierea jobului: 
Realizarea documentatiei proiectelor 

de instalatii (parte scrisa si desenata)  
Participarea la discutii cu beneficiarii 

proiectelor realizate 
Proiectarea instalatiilor pentru fazele 

DTAC, PTH, DDE 
Oferirea de asistenta tehnica si su-

port in faza de executie 
Realizarea de memorii tehnice, bre-

viare de calcul, scheme functionale, etc. 
Intocmirea listelor de cantitati, caie-

telor de sarcini, documentatiilor de 
avize, dispozitiilor de santier 

Elaborarea de solutii de proiectare si 
oferirea de solutii tehnice corespunza-
toare pentru toate tipurile de proiecte 
(civile, industriale si agricole). 

Mentinerea legaturii cu furnizorii si 
producatorii de specialitate 

In functie de necesitati, intocmeste 
oferte financiare pentru instalatiile 
HVAC: solicita oferte de pret de la furni-
zori, analizeaza listele de cantitati in 
conformitate cu planurile proiectului, 
centralizeaza ofertele de pret de la fur-
nizori 

Beneficii: 
Salariu motivant 
Tichete de masa / Diurna (in cazul depla-

sarilor) 
Telefon de serviciu 
Calculator cu toate licentele nece-

sare 
ANGAJEAZĂ 
Pentru lucru în ŢARĂ și 

STRĂINĂTATE 
INGINERI cu/fără experiență: 
CONSTRUCŢII CIVILE INDUSTRIALE ŞI 

AGRICOLE 
INSTALAŢII PENTRU CONSTRUCŢII 
INGINERIE ELECTRICĂ, ENERGETICĂ 

ŞI 
INFORMATICĂ APLICATĂ 
MUNCITORI CALIFICAȚI: 
INSTALATORI, ELECTRICIENI, SU-

DORI, LACĂTUŞI, 
ZIDARI, FINISORI, DULGHERI, TÂM-

PLARI, FIERARI BETONIȘTI 
MUNCITORI NECALIFICAȚI cu/fără 

experiență (8/10 clase; cu/fără 
diplomă de bacalaureat) cu posibilita-
tea calificării în meseriile specifice 
domeniului construcții și instalații. 

CV-urile pot fi transmise prin e-
mail la adresa: office@das.ro sau se 

pot depune la sediul societatii din 
Iasi, str.Aurel Vlaicu, nr.87 

Relații la telefon: 0232 262800 
Mobil: 0744 275 627; 0745 125 161
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PIERDERI 

Pierdut legitimație de 
transport pe numele Tudosa 
Sofia Elena, emis de Compania 
de Transport Public (CTP)Iasi 
S.A. Se declară nulă. 

 

NOTIFICARE 

MOLDROM INSOLVENCY 
IPURL, cu sediul în Iaşi, str. 
Sarariei, nr.6, bl. UJCM, 

mezanin, Complex Tg. Cucu, în 
calitate de administrator 
judiciar al debitoarei 
INNOVAZIONE COSTRUZIONI - 
S.R.L. notifică faptul că prin 
Încheierea de şedinţă 
93/05.09.2024, pronunţată de 
Tribunalul Iaşi, Secţia II Civila - 
Faliment, în dosarul nr. 
4357/99/2024, s-a dispus 
deschiderea procedurii 
generale a insolvenței 
împotriva debitorului 
INNOVAZIONE COSTRUZIONI - 
S.R.L. cu sediul social în Iasi, 

Bd. Independentei nr. 1, sc. B, 
parter, ap. 1, la Cabinet de 
avocat Carmen Tafuni, Număr 
de ordine în Registrul 
Comerţului: J22/2571/2019, 
cod unic de inregistrate 
41450649. Termenul limită 
pentru depunerea creanțelor la 
21.10.2024. Termenul limită 
pentru verificarea creanţelor, 
întocmirea şi publicarea 
tabelului preliminar al 
creanţelor la 11.11.2024. 
Termenul pentru definitivarea 
tabelului creanțelor la 

05.12.2024. Se convoacă 
prima adunare a creditorilor la 
data de 15.11.2024, ora 10:00, 
la sediul administratorului 
judiciar, cu ordinea de zi: 
confirmarea desemnarii 
acestuia și onorariul 
provizoriu; alegerea 
președintelui și a comitetului 
creditorilor; Creditorii vor 
depune declarații de creanţă, 
în dublu exemplar la dosarul 
4357/99/2024 (264/2024 ), al 
Tribunalului Iași.

OFERTE SERVICIU 

Fermador SRL angajează 
electrician întreținere în cadrul 
Abatorului de păsari din Podu-
Iloaiei, Județul Iași. Pentru mai 
multe detalii, va rugăm sa ne 
contactați la numărul de telefon: 
0232.222.111

Anunţ valorificare autoturisme la pachet 
Antibiotice S.A. cu sediul în Iaşi, str. Valea Lupului nr.1, tel 0232.209 

000, anunţă intenţia de valorificare a unor mijloace fixe prin selecție de 
oferte. 

Obiectul selecției de oferte îl reprezintă vânzarea unui pachet de 11 
autoturisme respectiv: 

Skoda Octavia an de fabricație 2007, km rulați 480.508; •
Skoda Octavia an de fabricație 2010, km rulați 338.900; •
Skoda Octavia an de fabricație 2010, km rulați 376.000; •
Skoda Octavia an de fabricație 2010, km rulați 297.820; •
Skoda Octavia an de fabricație 2010, km rulați 342.668; •
Volkswagen Polo an de fabricație 2008, km rulați 129.328; •
Nissan Note an de fabricație 2011, km rulați 120.508; •
Ford Focus an de fabricație 2013, km rulați 235.022; •
Ford Focus an de fabricație 2013, km rulați 310.084; •
Ford Focus an de fabricație 2014, km rulați 164.058; •
Ford Focus an de fabricație 2014, km rulați 253.645. •

Pentru participarea la selecția de oferte, cei interesaţi vor depune la 
registratura companiei în plic închis oferta financiară pentru întreg pa-
chetul de 11 autoturisme, până la data de 18.09.2024 ora 14.00 (nu este 
permisă ofertarea individuală pentru unul sau mai multe autoturisme, se 
acceptă doar o singură ofertă pentru toate cele 11 autoturisme).  

Autoturismele vor putea fi vizionate la sediul Antibiotice S.A. în par-
carea de la Poarta nr. 2, în perioada 10 - 13.09.2024, în intervalul orar 10.00 
– 15.00. 

Relaţii suplimentare se pot obţine de la ing. Gheorghe Marica, 
telefon 0232/209.000, interior 5205. 

Analiza ofertelor va avea loc la sediul companiei Antibiotice, în data 
de 19.09.2024 ora 10.00.  

IMPORTANT: procedura NU se realizează conform legislației privind 
achizițiile publice, ci conform cu procedurile interne ale Antibiotice 
S.A.
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Părinții copiilor înscriși la Grădi-
nița cu Program Prelungit „Grigore 
Vieru” din Bucium, care a fost inau-
gurată ieri, 9 septembrie 2024, sunt 
nemulțumiți, deoarece doar trei 
grupe de copii vor învăța în noua clă-
dire. În timp ce oficialitățile se pozau 
în interiorul noii unități de învă-
țământ, unii părinți erau conduși, de 
către educatoare, în corpul vechi. 

În timp ce oficialitățile se 
pozau în noua grădiniță  
din Bucium, părinții erau 
conduși în corpul vechi  
al clădirii  
Părinții copiilor înscriși la Grădi-

nița cu Program Prelungit „Grigore 
Vieru” din Bucium au izbucnit în mo-
mentul în care au aflat că doar trei 
grupe de copii vor putea învăța în 
noua clădire modernă.  

Mama unui copil a transmis fap-
tul că își va înscrie copilul la o grădi-
niță privată din zona Bucium, 
deoarece a ajuns la disperare. 
Aceasta mai susține faptul că există 
o singură îngrijitoare în toată grădi-
nița.  

„Sunt un car de nervi, trebuie să 
căutăm grădiniță fetei, mă duc la o 
grădiniță privată pentru că am ajuns 
la disperare. Se laudă Chirica că 
deschide grădinița, dar sunt doar 

trei grupe, una mică, una mijlocie și 
una mare, de fapt, sunt grupele 
mixte din grădinița veche. Doamnele 
educatoare din vechea grădiniță 
sunt obligate să mai ia copii, o să fie 
undeva la 40 în grupă, nu au angajat 
nicio îngrijitoare în plus. Cele trei 
femei din școală fac curat, o dată pe 
săptămână, în grădiniță, o dată pe 
săptămână. Mâncare nu au, prima 
săptămână, probabil, vor veni cei 
mici cu mâncare de acasă. Cât de 
proastă am putut să fiu, am crezut 
că îmi dă statul ceva, mi-a dat un 
mare rahat”, spune mama unui copil 
înscris la noua grădiniță din Bucium.  

Deși programul grădiniței ar tre-
bui să fie unul prelungit, până la ora 

18:00, părintele unui copil spune că 
programul este unul normal.  

„Deschiderea anului școlar s-a 
desfășurat în corpul nou, în care nu 
au intrat părinții, ci doar oficialitățile 
care au rămas în clădirea nouă. Pă-
rinții au fost luați de educatoare și 
îndrumați, pe jos, către corpul vechi 
al grădiniței. Este o sigură îngriji-
toare în toată grădinița, iar progra-
mul este unul scurt și nu lung, cum 
spune directorul. Corpul nou nu se 
folosește”, spune părintele unui 
copil înscris la noua grădiniță din Bu-
cium.  

Directorul unității de 
învățământ:  
„Pe viitor vor fi mai multe 
grupe în noul corp” 
Reporterii BZI au luat legătura cu 

Gabriel Gavriluț, directorul Școlii 
Gimnaziale „Veronica Micle”, care 
susține că, deocamdată, doar trei 
grupe au putut fi înființate, iar în 
aceea ce privește numărul infirmie-
relor, acesta nu ne-a putut comu-
nica numărul lor. Pe viitor, prevede 
înființarea mai multor grupe care să 
învețe în noul corp al grădiniței.  

„Grupele de la grădinița cu pro-
gram prelungit, grupa mică, mijlocie 
și grupa mare, vor învăța în noul 
sediu al grădiniței, în program de 
regim prelungit. Grupele de la pro-
gramul normal vor învăța în corpul 
de învățământ primar, cum au învă-
țat și până acum, de 20 de ani în-
coace. Probabil că pe viitor vor fi mai 
multe grupe în noul corp, deocam-
dată, atâtea am reușit să înființăm. 
Deocamdată, nu știm câte îngriji-

toare vor fi, dar avem promisiuni 
ferme că vor fi, pentru că nu putem 
lăsa copiii așa. Așteptăm să se de-
blocheze posturi de la Minister”, de-
clară Gabriel Gavriluț, directorul 
Școlii Gimnaziale „Veronica Micle”.  

Miruna Nicolaev a avut copiii 
înscriși la grădinița din zona Bucium.  

„Acum șase ani, toaletele erau 
turcești. Vă imaginați cum își făceau 
nevoile niște copii sub șase ani 
acolo? Neînsoțiți, deoarece nu 
există îngrijitor. Abia de cinci ani au 
renovat și adaptat toaletele pentru 
copii. Când am avut copiii acolo, am 
făcut cerere pentru îngrijitor, dar di-
rectorul a angajat unul singur, care 
nu stătea cu educatoarele, ci sus, la 
programul prelungit. Educatoarele 
își asumă niște riscuri uriașe pentru 
că nu pot fi ubicue. Nu mai zic mai 
multe. Mi-a ajuns această instituție, 
condusă de cine este condusă”, 
spune Miruna Nicolaev, un alt pă-
rinte.  

Mihai Chirica, primarul munici-
piului Iași, declară faptul că se ocupă 
doar de partea administrativă a noii 
grădinițe din zona Bucium.  

„Nu ne mai ocupăm noi de partea 
educativă, noi ne ocupăm doar de 
partea administrativă. Nu mai ține 
de noi”, declară Mihai Chirica, prima-
rul municipiului Iași.  

Ieri, 9 septembrie 2024, a avut 
loc deschiderea oficială a noului an 
școlar. În timp ce oficialitățile se 
pozau în noua grădiniță din Bucium, 
părinții erau duși, pe jos, în corpul 
vechi al clădirii, unde vor învăța cei 
mici.  

Ștefana ȘOVEA
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În timp ce oficialitățile se pozau în noua grădiniță din Bucium, 
părinții erau conduși în corpul vechi al clădirii, unde vor învăța cei 
mici: „Mă duc la o grădiniță privată pentru că am ajuns la disperare”
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Dom` premar Mișu a mers la  
lăutari înainte să ajungă la operă 
Încep babele rubricuța de azi cu o pove-

stioară de prin uichend. Nu știm dacă știți, dar a 
fost pe la Palat deschiderea operei, ca în fiecare 
an. La eveniment au fost invitate mai multe per-
soane de seamă, de prin Târg, și premarul Mișu. 
Mișu avea locul lui rezervat acolo, dar a întârziat 
să apară. La un moment dat însă a scos capul pe 

lângă gard, a stat proptit câteva minute și a ple-
cat. Unele voci spun că înainte de asta a petrecut 
la o cârciumă, pe alte acorduri. Nu e ceva neobiș-
nuit pentru Mișu, dar nu o mai comisese, de mult, 
în public... Hai, noroc, `nea Mișu! 

Venerel mergea cu sirenele și girofarul 
pornite spre Iași și se ferea de  
o mașină de poliție imaginară 
În continuarea rubricii de azi, babele s-au 

gândit că ar fi frumos să mai aducem în discuție 
un personaj despre care nu v-au mai povestit ba-
bele de mult timp. Ca să vedeți ce înseamnă să 
ai cap, dar minte nu, vă dăm un exemplu. Venerel 
Lăbuț, marele afacerist cu spitale nasoale în 
Târg, se folosește de mașinile stil ambulanță pe 
care le deține, pentru a-și face loc, ușor, prin tra-
fic. Acum ceva timp, venea de la Roman spre Iași. 
Cum era aglomerat, a dat drumu` la mesajele 
acustice și luminoase, și i-a dat blană la o mașină 
mâzgâlită cu Sf. Sava. Mergând Lăbuț așa, din 
când în când, frâna și trăgea de volan către acos-
tament. Disperat de stilul de condus, aproape de 

Podu Iloaiei, un șofer a oprit, paralel cu el, și l-a 
întrebat de ce tot face așa. Ce-o zis Lăbuț? Că 
uită că are girofar și sirene, și se sperie uneori, 
crezând că are poliția în spate... Dacă asta nu-i 
de cascadorii râsului, babele nu mai știu ce să 
spună.... 

Posturile de miliție, de pe la Țară, s-au 
transformat în cuibușoare de nebunii 
La final de rubrică, babele vă mai povestesc 

câteva chestiuni, de prin miliție, de data aceasta, 
dacă tot am adus girofarele în discuție. Sunt 
niște posturi de astea, de miliție, pe la limita ju-
dețului. Aceste posturi au ajuns să fie transfor-
mate în baruri temporare. Acolo, își dau gaborii 
întâlnire, șprițuiesc și alte chestiuni rușinoase în 
timpul serviciului. Cică, pe vremuri, mai era câte 
un bos prin Ipejeu, care mai dădea ture de județ, 
noaptea, și mai verifica activitatea unora. Acum, 
nu se mai sinchisește nimeni să facă asta... Dacă 
nu ne cred șefii din Ipejeu, să verifice pe la 
Moțpa, pe la Țiblana, Dabâța și exemple, pot con-
tinua... 

Bursa bârfelor

Toamna și-a intrat serios în 
drepturi și asta se va resimți, mai 
ales, în săptămâna 9-15 septembrie. 
Deși în ziua de luni, 9 septembrie, 
atunci când s-a deschis oficial anul 
școlar, soarele a ieșit timid dintre 
nori, în zilele următoare, meteorolo-
gii ieșeni anunță averse torențiale cu 
descărcări electrice. Iată la ce tre-
buie să ne așteptăm în această săp-
tămână, dar și pentru zilele de 
weekend. 

Cum va fi vremea la Iași,  
în săptămâna  
9-15 septembrie 
Luni, 9 septembrie, a sunat clo-

poțelul pentru noul an școlar. Astfel, 
la Iași, părinții au fost nevoiți să îm-
brace copiii cu o haină în plus, după 
ce termometrele au arătat doar 9 
grade Celsius, la ora 07:00. Ulterior, 
începând cu ora 09:00, soarele și-a 
făcut simțită prezența, gradele din 
termometre ajungând la 15-20 de 
grade Celsius până în ora 12:00. 
După-amiază însă, începând cu ora 
14:00, termometrele au arătat până 
la 27 de grade Celsius, cerul fiind în-
sorit.  

De marți însă, 10 septembrie, 
meteorologii anunță schimbări 
bruște de temperaturi, în majorita-
tea județelor din țară. La Iași însă, 

răcirea vremii începe din ziua de 
miercuri, 11 septembrie.  

„Marți, vremea va fi mai caldă 
decât normele climatologice ale 
datei, iar cerul va fi variabil. Înce-
pând din noaptea de marți spre 
miercuri, pe parcursul zilei de mier-
curi și în prima parte a zilei de joi, la 
început, la munte, apoi în toată Mol-
dova, pe arii extinse, vor fi averse de 
ploaie, însoțite, trecător, de descăr-
cări electrice și vor fi condiții de 
grindină. În intervale scurte de timp 
și prin cumulare, cantitățile de apă 
vor atinge 20-25 de l/mp și, izolat, 
peste 40 de l/mp, în sudul regiunii și 
la munte. Vântul va sufla slab și mo-
derat, iar joi și vineri, vremea se va 
ameliora din punct de vedere termic 

și fluviometric, cerul va fi noros și 
doar pe arii restrânse vor fi ploi, 
care, temporar, vor avea și caracter 
de aversă. În weekend, probabilita-
tea de producere a precipitațiilor at-
mosferice va fi ridicată, în cea mai 
mare parte a regiunii, și cantitățile 
de apă vor fi mai însemnate. Tempe-
raturile maxime ale aerului vor varia 
între 26 și 30 de grade Celsius, cele 
mai ridicate valori fiind în zilele de 
marți și vineri, iar valorile minime se 
vor încadra între 11 și 16 grade Cel-
sius”, a declarat Ovidiu Machidon, șef 
serviciu Centrul Meteorologic Regio-
nal Moldova Iași. 

Potrivit meteorologilor ieșeni, 
ziua de marți, 10 septembrie, și vi-
neri, 13 septembrie, vor fi cele mai 

călduroase, temperaturile depășind 
normalul termic al perioadei. În wee-
kend însă sunt așteptate ploi, în can-
tități semnificative. Mai mult, până 
la finalul săptămânii, meteorologii 
subliniază că vor exista alternanțe 
de temperatură, cu variații de la o zi 
la alta. Și anume, zile în care se vor 
înregistra până la 30 de grade Cel-
sius sau zile în care gradele vor 
ajunge până la maxim 20 de grade 
Celsius.  

Toamna și-a intrat serios în 
drepturi și asta se va resimți, mai 
ales, în săptămâna 9-15 septembrie. 
Deși luni, 9 septembrie, a fost o zi în-
sorită, în zilele următoare, meteoro-
logii ieșeni anunță averse torențiale, 
cu descărcări electrice.  

Gabriela RUSU

Vremea, la Iași, în săptămâna 9-15 septembrie. 
Meteorologii anunță ploi torențiale în weekend


